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         Iktatószám: I–382–2/2020 

 

 

3. sz. Jegyzőkönyv 

 

 

 

 

Készült a Környezet- és Klímavédelmi Bizottság 2020. február 26-án (szerda) 14:00 

órakor megtartott rendes ülésén, a Budapest Főváros XI. kerület Újbuda Önkormányzata 

Polgármesteri Hivatal (Bocskai út 39-41.) I. em. 114. sz. tárgyalóban. 

 

Jelen vannak:  

 

Kreitler-Sas Máté    elnök  

Varga Gergő     alelnök 

Bedő Dávid     bizottsági tag 

Dienes Tibor     bizottsági tag 

Fülöp Levente István    bizottsági tag 

dr. Hoffmann Tamás    bizottsági tag 

Horváth Dávid    bizottsági tag 

Keller Zsolt     bizottsági tag 

 

Hiányzott: 
 

Szabó András     alelnök 

 

 

 

A Polgármesteri Hivatal részéről: 

 

Bakai-Nagy Zita    alpolgármester 

Kis-Fleischmann Éva    kabinetvezető-helyettes 

Arouche Ádám    alpolgármesteri titkár 

Soltész Erika     igazgató 

Hégli Imre     osztályvezető 

Lovász Anita     referens 

Herman Anna     bizottsági titkár 

 

További megjelentek: 

 

Schnier Mária 

dr. Juhos Katalin 

 

Az ülést Kreitler-Sas Máté, a Bizottság elnöke vezette. 

 

Budapest Főváros XI. kerület Újbuda Önkormányzata 

Környezet- és Klímavédelmi Bizottsága 
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Kreitler-Sas Máté: Szeretettel köszöntök mindenkit, megállapítom, hogy a Bizottság 

határozatképes. Jegyzőkönyv-hitelesítőt kell választanunk, legutóbb Zsolt volt azt hiszem. 

Akkor most Fülöp Leventét javasolnám jegyzőkönyv-hitelesítőnek, kérem, szavazzunk róla.  

 

Szavazásra teszi fel az alábbi határozati javaslatot: 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata Környezet- és Klímavédelmi 

Bizottsága a mai ülés jegyzőkönyv-hitelesítőjének Fülöp Levente Istvánt megválasztja. 

A Környezet- és Klímavédelmi Bizottság 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül elfogadta a javaslatot. 

 

 

5/KÖKB/2020. (II.26.) határozat 

 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata  

Környezet- és Klímavédelmi Bizottsága 

 

7 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással úgy határozott, hogy Fülöp Levente 

Istvánt a mai ülés jegyzőkönyv-hitelesítőjének megválasztja. 

Határidő: 2020. február 26. 

Felelős:     Kreitler-Sas Máté elnök 

 

 

Kreitler-Sas Máté: Most a napirend vitája következik. Kiküldésre került, ezzel kapcsolatban, 

hogyha hozzászólás van, akkor most megadjuk a lehetőséget. Úgy látom, hogy nincs, akkor 

szavazzunk a napirendről. 

 

Szavazásra teszi fel az alábbi határozati javaslatot: 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata Környezet- és Klímavédelmi 

Bizottsága a mai ülés napirendi pontjait elfogadja. 

A Környezet- és Klímavédelmi Bizottság 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül elfogadta a javaslatot. 

 

 

6/KÖKB/2020. (II.26.) határozat 

 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata  

Környezet- és Klímavédelmi Bizottsága 

 

7 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással úgy határozott, hogy a mai ülés 

alábbi napirendi pontjait elfogadja: 

1. Támogatás elszámolása – Újbuda Prizma Közhasznú Nonprofit Kft. 

2. Támogatás elszámolása – Magyar Környezeti Nevelési Egyesület 
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3. Tájékoztatás szmogriadó elrendelése esetén 

4. Újbuda Önkormányzata 2020. évi költségvetési rendelete  

5. Kerületi Környezetvédelmi Program 2020. évi Intézkedési Terve  

6. Javaslat a Budapest XI., Dobogó út – Péterhegyi út – Őrmezei út – Balatoni út 

által határolt terület védetté nyilvánítására 

 

 

Határidő: 2020. február 26. 

Felelős:     Kreitler-Sas Máté elnök 

 

 

°°°°°°°°°°°°°°°° 

 

 

1. Támogatás elszámolása – Újbuda Prizma Közhasznú Nonprofit Kft. 

Előterjesztő: Hégli Imre osztályvezető 

 

Kreitler-Sas Máté: Akkor térjünk az első napirendre: Támogatás elszámolása Újbuda Prizma 

Közhasznú Nonprofit Kft. Megadom a szót az előterjesztőnek, Hégli Imre Osztályvezető Úr.  

 

Hégli Imre: Köszönöm szépen. Tisztelt Elnök Úr, tisztelt Bizottság! Az Újbuda Prizma Kft. 

24000 LED izzó vásárlásra kapott támogatást, hat alkalommal tartották a kerületben a 

kedvezményes izzó vásárt, illetőleg igény szerint a lakossági szemléletformáló programot. 

Ennek az elszámolását olvashatta a Bizottság a TTR-ben. Ugye a megmaradt izzók, ez kb. 

5200 db, ezt visszaadták az Önkormányzat részére, amelyet egy nyertes KEHOP pályázat 

keretén belül szeretnénk szemléletformáló eszközként díjként, jutalomként majd átadni a 

közeljövőben. Amennyiben bármi kérdés van, akkor szívesen válaszolok rá. Köszönöm.  

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönöm. Kérdéskört megnyitom. Nem látok bejelentkezőt. Megnyitom 

a vitát. Bedő Dávid Képviselő Úrnak adom meg a szót. 

 

Bedő Dávid: Köszönöm szépen a szót. Természetesen magát az elszámolást, azt szerintem 

senki nem vitatja és biztos vagyok benne, hogy elfogadásra kerül. Csak itt szerettem volna 

megragadni az alkalmat, hogy elmondjam, hogy nagyon szomorúnak és kicsit felháborítónak 

is találom, hogy az előző városvezetés ezt 10,5 millió Ft-ból, önkormányzati pénzből 

folytatott kampánytevékenységet gyakorlatilag. Ugye tudjuk, hogy ez bizonyos az a LED izzó 

vásár volt, amit az előző polgármester arcával fémjeleztek, valamint még adatgyűjtés is folyt 

gyakorlatilag a helyszínen. Sajnálom, hogy pont Hoffmann Tamás nem tud itt lenni. Csak 

szerettem volna ezt megjegyezni, köszönöm.  

  

Kreitler-Sas Máté: Köszönjük. Több bejelentkezőt nem látok, úgyhogy akkor kérem, hogy 

szavazzunk az első napirendi pontról. 

 

Szavazásra teszi fel az alábbi határozati javaslatot: 
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Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata Környezet- és Klímavédelmi 

Bizottsága az Újbuda Prizma Közhasznú Nonprofit Kft. támogatás elszámolásának 

elfogadását javasolja. 

A Környezet- és Klímavédelmi Bizottság 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül elfogadta a javaslatot. 

 

 

7/KÖKB/2020. (II.26.) határozat 

 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata  

Környezet- és Klímavédelmi Bizottsága 

 

7 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással úgy határozott, hogy az Újbuda 

Prizma Közhasznú Nonprofit Kft. támogatás elszámolásának elfogadását javasolja. 

 

Határidő: 2020. február 26. 

Felelős:     Kreitler-Sas Máté elnök 

 

 

°°°°°°°°°°°°°°°° 

 

2. Támogatás elszámolása – Magyar Környezeti Nevelési Egyesület 

Előterjesztő: Hégli Imre osztályvezető 

 

 

Kreitler-Sas Máté: Rátérhetünk a második napirendi pontra: Támogatás elszámolása Magyar 

Környezeti Nevelési Egyesület. Szintén Osztályvezető Úrnak adom meg a szót. 

 

Hégli Imre: Köszönöm szépen a szót. Tisztelt Elnök Úr, tisztelt Bizottság! Ugye az 

Önkormányzat évek óta együttműködik a Magyar Környezeti Nevelési Egyesülettel, ennek az 

együttműködésnek egyik állomása, egyik része volt ez a Bizottság előtt látható elszámolás, 

illetőleg ennek a megvalósult programnak a támogatása. Ugye egy országos nevelési 

stratégiában való együttműködés volt a Bizottság részéről, illetőleg az Egyesület részéről és 

ugye ennek az elszámolását láthatják. Itt kb. 100 résztvevő volt ezen a szeptember végi 

konferencián, ez szakmailag közel sikeresnek minősíthető konferencia volt. Köszönöm 

szépen. 

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönjük. Kérdések? Nincsen. Vitát megnyitom. Nem látok 

hozzászólást. Akkor szavazhatunk. 

 

Szavazásra teszi fel az alábbi határozati javaslatot: 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata Környezet- és Klímavédelmi 

Bizottsága a Magyar Környezeti Nevelési Egyesület támogatás elszámolásának elfogadását 

javasolja. 

A Környezet- és Klímavédelmi Bizottság 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül elfogadta a javaslatot. 
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8/KÖKB/2020. (II.26.) határozat 

 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata  

Környezet- és Klímavédelmi Bizottsága 

  
7 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással úgy határozott, hogy a Magyar 

Környezeti Nevelési Egyesület támogatás elszámolásának elfogadását javasolja. 

 

 

Határidő: 2020. február 26. 

Felelős:     Kreitler-Sas Máté elnök 

 

 

°°°°°°°°°°°°°°°° 

 

3. Tájékoztatás szmogriadó elrendelése esetén 

Előterjesztő: Kreitler-Sas Máté elnök 

 

Kreitler-Sas Máté: Hármas napirendi pont: Tájékoztatás szmogriadó elrendelése esetén. Én 

tennék hozzá pár mondatot. Igazából lakosok kerestek meg bennünket, hogy köznevelési 

intézményekben, iskolákban előfordul, hogy szmogriadó esetén, szabadlevegőn sportolásra 

kötelezik a gyerekeket. Az intézményvezetők állítása szerint nem kapnak hivatalos értesítést 

arról, hogy szmogriadó került elrendelésre. Ez valószínűleg a fővárosi rendeletből fakad, ami 

arra kötelezi a főpolgármestert, hogy az MTI-ben tegyen közzé egy közleményt, illetve a 

Fővárosi Önkormányzat honlapján tegyék ezt közzé. De meglátásom szerint nem elégséges ez 

a tájékoztatás, ezért került beterjesztésre ez a javaslat. Jó, kérdéseket megnyitom. Nincs 

bejelentkező. Vitát megnyitom. Nincs hozzászólás, akkor kérem, hogy szavazzunk a 

javaslatról. 

 

Szavazásra teszi fel az alábbi határozati javaslatot: 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata Környezet- és Klímavédelmi 

Bizottsága felkéri a polgármestert, hogy Budapest területére elrendelt szmogriadó esetén, 

gondoskodjon az Újbudán működő szociális, egészségügyi, és köznevelési intézmények 

megfelelő értesítéséről, illetve tájékoztassa őket az elrendelt szmogriadó esetén szükséges 

teendőkről.  

A Környezet- és Klímavédelmi Bizottság 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül elfogadta a javaslatot. 

 

 

9/KÖKB/2020. (II.26.) határozat 

 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata  

Környezet- és Klímavédelmi Bizottsága 

  
7 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással úgy határozott, hogy felkéri a 

polgármestert, hogy Budapest területére elrendelt szmogriadó esetén, gondoskodjon az 
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Újbudán működő szociális, egészségügyi, és köznevelési intézmények megfelelő 

értesítéséről, illetve tájékoztassa őket az elrendelt szmogriadó esetén szükséges teendőkről. 

 

Határidő: folyamatos  

Felelős:     dr. László Imre polgármester 

 

 

°°°°°°°°°°°°°°°° 

 

4. Újbuda Önkormányzata 2020. évi költségvetési rendelete  

Előterjesztő: dr. László Imre polgármester 

 

Kreitler-Sas Máté: A következő a négyes napirendi pont: Újbuda Önkormányzata 2020. évi 

költségvetési rendelete. És itt az előterjesztőnek, Soltész Erikának vagy Pápai Magdolnának 

adnám meg a szót.  

 

Soltész Erika: Bocsánat, csak a helyettese, Lovász Anita segített nekem, ő most nincs a 

házban, beteg, úgyhogy nem tudott jönni. Tisztelettel köszöntöm a Bizottságot, Elnök Urat és 

szeretném előre bocsátani, hogy az előterjesztéshez készült egy előterjesztői módosítás, tehát 

azzal együtt kérném szépen, hogy tárgyalja a Bizottság. Amennyiben igénylik, akkor 

összefoglalom néhány mondatban, ha szükséges a költségvetést. De ha nem szükséges, akkor 

nem.  

 

Kreitler-Sas Máté: Szerintem megköszönjük, ha pár mondattal…Esetleg majd a 

környezetvédelemre vonatkozó részeket. 

 

Soltész Erika: Hát…igen, pláne hogy itt vannak ugye a kollégák, illetve Alpolgármester 

Asszony, aki ezért e területért felelős és jól ismeri, úgyhogy nem valószínű, hogy én arra a 

részleteire kitérnék. Inkább az egészére vonatkozóan mondanék néhány gondolatot. Egyrészt 

ugye szeretném tájékoztatni a tisztelt Bizottságot, hogy határidőben elkészült a költségvetés, a 

jogszabályi előírásoknak megfelelően, mind szerkezetében, mind tartalmában megfelel ennek. 

Ez került ugye határidőben, február 14-én a Képviselő-testület elé TTR-en keresztül. A 

határideje a benyújtásnak egyébként jogszabály szerint február 15-e. A költségvetés főösszege 

29 600 000 000 Ft, ami ebben az évben nem tartalmaz olyan technikai jellegű előirányzatot, 

ami megemelné a főösszeget, tehát mondhatjuk erre, hogy tisztán ez lesz a főösszeg vagy e 

körüli főösszeg lesz. Nyilván a módosítások kapcsán, év folyamán ez változni fog, hiszen 

nem egy jogcímen kapunk államtól különböző támogatásokat, illetve különböző 

normatívákat, amit év közben utalnak le, tehát ennek módosítása természetesen meg fog majd 

jelenni a negyedévenkénti, legalább negyedévenkénti költségvetési rendeletmódosításokban. 

Ezen belül a 29 600 000 000-s főösszegen belül az idei évi költségvetési bevétel az 

25 600 000 000 Ft. Az a különbség, elmondanám, itt is sok új képviselő, illetve külsős 

bizottsági tag van, az a különbség a költségvetési főösszeg és a költségvetési bevétel és 

költségvetési kiadás között, hogy míg a költségvetési bevételek és kiadások mindig a 

tárgyévre szólóan jelentkeznek a költségvetésben, ez azt jelenti, hogy amit tárgyévben be 

akarok vételezni, ebben az évben fog befolyni azt tervezem meg és amit ebben az évben 

tervezek kiadni, azt tervezem meg költségvetési kiadásként. Ehhez jön hozzá még a 

finanszírozási bevételek és a finanszírozási kiadások. Ebben az esetben most, a mostani 

költségvetésünkben finanszírozási bevételként terveztünk be 3 500 000 000 Ft-ot 

költségvetési maradványként. Ez a költségvetési maradvány ez a korábbi pénzmaradvány 
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kategória, de most már így hívja a jogszabály, hogy költségvetési maradvány. Ennek egy 

része, nagy része 2 500 000 000 Ft. kb. a kötött maradvány, tehát hozzuk a kiadási oldalon a 

hozzá kapcsolódó kiadást is, amire korábban kötelezettségvállalás történt, korábbi 

költségvetésekben elindult beruházások stb. folyamatát finanszírozzák. És van benne 

1 000 000 000 Ft-nyi költségvetési maradvány, szabad pénzmaradványként tervezve. Azt 

reméljük, hogy ez meg is lesz nekünk, lehet, hogy ez még egy kicsit ki is tud esetleg 

egészülni, ez a zárszámadáskor fog kiderülni, májusban. Akkor hozzuk a Képviselő-testület 

elé. Egyébként természetesen egyensúlyban van a rendeletünk, és működési hiánnyal nem 

számolunk. Ami viszont finanszírozási kiadási oldalon megjelenik, tehát ugye nem 

költségvetési kiadás, hanem finanszírozási kiadás, az pedig a hiteleknek a visszafizetése. 

Egyébként még a finanszírozási bevételhez tartozik a hitel. Itt most 763 000 000 Ft-ot 

láthatunk, ami annak a hitelkeretnek a maradványa, amit nem hívtunk le tavaly az 1 000 000 

000 Ft-os engedélyből, illetve a rendelkezésünkre tartott hitelkeretből. A beruházásokat, 

felújításokat tételenként lehet látni, illetve a dologi kiadások között tervezzük mindig a 

Környezetvédelmi Alap kiadásait, most ugye 100 000 000 Ft-os nagyságrendben, amiből év 

közben természetesen átcsoportosítás útján teljesíthető beruházási kiadás is. Ez történt 

tulajdonaképpen az elmúlt évben is. Megy most ugye a költségvetési rendeletnek az utolsó 

módosítása, a ’19-esnek és abban látszik, hogy átcsoportosítások történtek. Nyilván nekünk a 

helyükön kell kezelnünk ezeket a kiadásokat, ezek részben intézménynél kerültek 

felhasználásra, különböző tisztítószerek és egyebeknek a finanszírozására, zöldfalak, 

ilyesmiknek a finanszírozására, de mindenképpen Környezetvédelmi Alap és annak 

intézkedési tervében foglalt feladatokra költjük. Egy örömhírt szeretnék még bejelenteni, bár 

olvashatták is természetesen. Forrásmegosztás címén januárban ment a Képviselő-testület elé 

előterjesztés és a Főváros az elmúlt időszakban, tervezési időszakában feldolgozta az 

iparűzési adóelőleg kiegészítési bevallásokat, ennek kapcsán 234 000 000 Ft-tal többet tud 

nekünk majd juttatni az év folyamán. Tehát így most tudtunk tervezni 10 800 000 000 Ft-ot 

ezen a jogcímen bevételként. Céltartalékokat, főleg kötelező tartalommal alakítottunk ki, 

ilyenek pl. a Gyermekegészségügyi Központnak a céltartaléka. 1 895 000 000 Ft-ot határozott 

meg a Kormány kormányhatározatban erre a projektre támogatásként. Ebből már lehívásra 

került kb. 670 „valahány” millió forint, várjuk a különbözetet. Évenként köt velünk 

támogatást az EMMI, nem tudjuk, hogy most akkor ebben az évben mennyi lesz, viszont mi 

ehhez az 1 895 000 000 Ft-hoz 475 000 000 Ft-ot ígértünk önkormányzati önerőként, 

határozatban és ennek a maradványa, amit még nem használtunk fel 321 000 000 Ft. Pl. ez 

szerepel az egyik céltartalékon 321 000 000 Ft-tal. Tájékoztató táblák is készültek, illetve 

kapcsolódik az anyaghoz egy határozati javaslat, amit adósságot keletkeztető ügylet esetén 

kell meghozni a Képviselő-testületnek. Nekünk ugye van, hiszen két db hitelünk van, az egyik 

az már közel 100%-ban teljesült, de már nem is fog többen, mert 2 500 000 000 Ft-ból 

2 495 000 000 Ft-ot tudtunk lehívni azokra a célokra, amikre megkaptuk a kormányengedélyt 

is, és ami szerepelt a kölcsönszerződésben is. És ugye van az 1 000 000 000 Ft-os hitelünk. 

Tehát emiatt mindenképpen kell, úgy nevezzük ezt a szakzsargonban, hogy kitekintő 

határozat, ezt kell még elfogadni, illetve meghozni. Köszönöm szépen.  

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönjük szépen a tájékoztatást. Kérdés van-e? Nem látok 

bejelentkezést. Akkor megnyitom a vitát. Szintén nincs hozzászóló, úgyhogy akkor kérem, 

hogy szavazzunk.  

 

Szavazásra teszi fel az alábbi határozati javaslatot: 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata Környezet- és Klímavédelmi 

Bizottsága Újbuda Önkormányzata 2020. évi költségvetési rendeletét a Képviselő-testület 

számára megtárgyalásra és elfogadásra javasolja.  
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A Környezet- és Klímavédelmi Bizottság 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül elfogadta a javaslatot. 

 

 

10/KÖKB/2020. (II.26.) határozat 

 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata  

Környezet- és Klímavédelmi Bizottsága 

  
7 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással úgy határozott, hogy Újbuda 

Önkormányzata 2020. évi költségvetési rendeletét a Képviselő-testület számára 

megtárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

Határidő: 2020. február 26. 

Felelős:     Kreitler-Sas Máté elnök 

 

 

°°°°°°°°°°°°°°°° 

 

5. Kerületi Környezetvédelmi Program 2020. évi Intézkedési Terve  

Előterjesztő: Bakai-Nagy Zita alpolgármester 

 

Kreitler-Sas Máté: Rátérhetünk az 5. napirendi pontra: Kerületi Környezetvédelmi Program 

2020. évi Intézkedési Terve. És az előterjesztőnek, Bakai-Nagy Zita Alpolgármester 

Asszonynak adom meg a szót.  

 

Bakai-Nagy Zita: Köszönöm Elnök Úr. A kerületünk érvényes Környezetvédelmi 

Programmal rendelkezik 2020-ban is, és ehhez megfogalmaztunk egy intézkedési tervet, amit 

az előterjesztésben lát a tisztelt Bizottság. Idén ahogy ugye a költségvetésnél is látszott, 

100 000 000 Ft-ra emelkedett a remélhetőleg elfogadott összeg a Környezetvédelmi 

Alapunknál. Ennek a kibontását látják az előterjesztésben. Itt létrehoztunk egy pályázati 

alapot is 16 000 000 Ft-tal, itt projekttámogatásokra direkt lehet majd támogatást kérni egy 

pályázat keretében, amit ki fogunk írni, és a Bizottság is majd láthatja ezt a pályázatot és 

mindenképpen a kiírásban is kérném a Bizottság együttműködését, hogy egy olyan pályázatot 

tudjunk kiírni, ami a környezetvédelem, a klímatudatosság, a klímanevelés, szemléletformálás 

szempontjából kerületünkben megvalósítható programokat fogja támogatni. A sikeres 

programjainkat szeretnénk tovább folytatni, itt abban a táblázatban látszik, ami eddig 

működött, azt ugyanúgy folytatjuk, ezek a programjaink nagyon sikeresek voltak, népszerűek 

voltak. Ugye ami nagyon feltűnő, az a 9-esként látható szelektív szigetekkel összefüggő 

építési és fenntartási munkák, 8 000 000 Ft van tervezve a Környezetvédelmi Alapnál, ez 

számomra egyébként nagyon sok, de az Osztályvezető Úr tájékoztatása szerint sajnos van egy 

olyan szelektív hulladékgyűjtő szigetünk, ami teljes mértékben elszemetelődik. Tehát valaki, 

hogy konkrét legyek, oda hordja a szemetét, ipari szemetét és ugye nekünk el kell dönteni, 

hogy ott hagyjuk és halmozódik, vagy pedig elszállítjuk, majd pedig aki odaszállítja, újból 

oda viszi. Tehát egy ilyen ördögi körbe kerültünk. És ebben is majd kérném a Bizottság 

döntését, vagy aki esetlegesen érintett az ügyben, hogy ez a Hamzsabégi úti szelektív 

hulladékgyűjtő, hogy mit csináljunk vele, mert erre elmegy a pénzünk. Tehát ez iszonyatosan 

sok pénz szerintem, amit költhetnénk sokkal jobb környezetvédelmi célokra is, de erre is kell 

fordítanunk és ez a Környezetvédelmi Alap pénzéből megy el. Én azt kérem a Bizottságtól, 
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hogy fogadja el ezt az előterjesztést, hogy ezt meg tudjuk valósítani 2020-ban ezeket a 

programjainkat. Köszönöm.  

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönjük Alpolgármester Asszonynak. Kérdés van-e? Dienes Tibornak 

adom meg a szót. 

 

Dienes Tibor: Köszönöm. Hát itt a szelektív hulladékgyűjtőnél, ez rendőrségi ügy, nem? 

Tehát feljelentést kellene tenni, hogy nem hordhat oda szemetet. 

 

Kreitler-Sas Máté: Osztályvezető Úr. 

 

Hégli Imre: Köszönöm szépen a kérdést. Tisztelt Elnök Úr, tisztelt Bizottság! Ugye 

rendőrségi ügy akkor tud lenni ebből, hogyha van kamerafelvétel vagy beazonosítható a 

tettes. Természetesen ismeretlen tettes ellen tehetünk feljelentést, de annak túl sok 

jogkövetkezménye nem lesz sajnos. Tehát ugye a rendőrség egy bizonyos idő után le fogja 

zárni ezt a nyomozást, úgyhogy ugye az alternatív javaslat az, hogy ugye kamerával ellátni a 

területet és ugye a kamerakép alapján a videofelvétel alapján akkor el tudunk indítani egy 

különböző eljárást. Akár hatósági eljárást, akár rendőrségi eljárást. Úgyhogy ez az egyik 

javaslat, amit érdemes majd megfontolni, amikor a költségvetés elfogadásra kerül, hogy a 

területet vagy bekamerázni, vagy pedig ugye a másik javaslat esetleg az lehet, hogy 

megszűntetni a Hamzsabégi szigetet. Ezeket mi természetesen meg fogjuk vizsgálni és ugye 

ennek tükrében a Bizottság elé fogunk hozni egy javaslatot. Köszönöm szépen.  

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönjük szépen. További kérdést nem látok, vitát megnyitom. Dienes 

Tibor. 

 

Dienes Tibor: Nekem az intézményi zöldfalaknál van gondom. Tehát én jártam a gyerekkel a 

Mozgolódó Óvodában, amikor épült a zöldfal és hát gyakorlatilag az a zöldfal egy katasztrófa. 

Mert, hogy egész addig volt ott egy akvárium meg volt ott egy terrárium, azt szerették a 

gyerekek, nézegették, aztán olyan egy-másfél hónapos építés után, tehát lezárták az előteret, 

ott lett ez a zöldfal, amit a gyerekek pont nem érdekli őket. Ráadásul még büdös is. Tehát 

néha, amikor, nem tudom, trágyázzák, akkor enyhén trágya szaga van. Másrészt meg ugye 

anno még tavaly ebből írtam egy cikket a Momentumnak és ott utánanéztem, 3-5 millió Ft-ba 

kerül egy ilyen zöldfal felépítése és hát nem tudom, hogy a hatása mennyi, merthogy ugye azt 

mondták, hogy párásítja a levegőt, de a Mozgolódó Óvodában pont a bejáratnál van, tehát az a 

párásítás úgy megy ki az ajtónyitással, ahogy akar. Tehát én az lenne a felvetésem, hogy a 

zöldfalak helyett inkább valami mást csináljunk, mondjuk ez az akvárium-terrárium dolog 

volt jó, illetve hát tehát ugye a létező zöldfalakat meg karban kell tartani, de mindenképpen az 

kellene, hogy ne legyen több zöldfal, mert egyrészt sokba kerül, másrészt meg nem látom 

értelmét és a gyerekek se szeretik, tehát semmi haszna nincs.  

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönjük szépen. Osztályvezető Úr. 

 

Hégli Imre: Köszönöm szépen. Tisztelt Elnök Úr, tisztelt Bizottság! Köszönjük szépen az 

észrevételt, ugye jelenleg 8 vagy 10 zöldfal valósult már meg, én nem tudok a többinél arról, 

hogy ilyen kiemelt probléma lenne, de akkor a Mozgolódó Óvodát, azt külön meg fogjuk 

vizsgálni. Azt, hogy a gyerekek szeretik, vagy nem szeretik szerintem szintén jobb egy 

nagyobb merítésből ezt leszűrni, tehát nem egy óvodában egy-két gyerkőctől, hanem akkor 

érdemes az összes óvodában beszélni mind az intézményvezetőkkel, mind pedig a szülőkkel. 

És akkor ezek után érdemes végiggondolni, hogy hogyan lehet folytatni a programot. Ugye 
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azzal, hogy el is hangzott mindenképpen ugye fontos, hogy ugye ezeknek van egy 

karbantartása ezeknek a falaknak, tehát előfordul olyan, hogy a növények kiszáradnak vagy 

bármi betegség miatt problémába ütközünk, akkor ugye ezeket a vállalkozó folyamatosan 

cseréli és karbantartja. Alapvetően egy automata csepegtető-rendszer van beépítve ezekbe a 

zöldfalakba, tehát emiatt elméletileg ugye a már ha jól sikerült beállítani, akkor nincsen gond 

azzal, hogy megfelelő tápanyag- és vízutánpótláshoz jussanak. Úgyhogy én javaslom, hogy 

fogadjuk el így, és utána megvizsgáljuk a jövőben, hogy mit lehet tenni, illetőleg hol lehet 

még zöldfalakat kialakítani, vagy mik azok a beavatkozási pontok, amikre még jobban 

figyelni kell, hogy még jobban működjön minden óvodában. Köszönöm. 

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönjük. Dr. Hoffmann Tamás Képviselő Úrnak adom meg a szót.  

 

dr. Hoffmann Tamás: Köszönöm, én ehhez csak annyit szeretnék hozzátenni, hogy az, hogy 

gyerekeknek tetszik vagy nem tetszik a zöldfal vagy a szülőknek tetszik vagy nem tetszik, 

szerintem ott azért, hogyha nem akar nagyon mellélőni Képviselő Úr, akkor szerintem 

kérdezze meg a szülőket is. Tehát az, hogy párásítás van, vagy milyen módon van megoldva, 

nyilván, hogyha ennek elvileg szaga nem kéne, hogy legyen, tehát lehet, hogy valóban fel kell 

újítani vagy kell rajta változtatni, de azért azt gondolom, hogy alapvetően itt a szülőknek a 

tetszése vagy szubjektív véleménye, ami ezt kérdéssé teszi, hogy ez jó vagy nem jó, vagy 

hasznos vagy nem hasznos. Én nem ehhez akartam volna egyébként szót kérni, hanem a 

pályázatok, 17-es pontja az intézkedési tervnek. A 16 000 000 Ft, az hogy oszlik meg ezen 

feladatok között, amelyek itt meg vannak említve, ezt kb. milyen arányban gondolnák 

felosztani az Elnök Úr szerint? 

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönöm. Hát én az előterjesztőnek tolmácsolnám ezt a kérdést.  

 

Bakai-Nagy Zita: Köszönöm Hoffmann Tamás Képviselő Úr kérdését. Ugye itt a 

pályázatoknál, itt a pályázat rendszerét szeretnénk bevezetni, mert ugyebár itt, ha jól tudom itt 

nem volt előzőleg környezetvédelmi szervezeteknek pályázat. És hogyha megnézi, itt ez egy 

felsorolás, hogy mire lehet pályázni és ott van, hogy egyéb projektek. Tehát én olyan 

projekteket szeretnék támogatni, ami mondjuk úgy, hogy a napi rutintól esetlegesen nekünk 

nem jutott eszünkbe, és olyan projektek jelenjenek meg a kerületünkben, ami ténylegesen jó a 

környezetvédelemnek, ténylegesen jó a klímatudatos nevelésre, a szemléletformálásra. Ugye 

vannak felsorolva azért itt mintaprojektek, amik bekerülhetnek a rendszerbe, de épp azért 

vannak ott egyéb projektek itt a legalján, hogy olyan szervezetek, akiknek új ötletük van, ami 

megvalósítható, de eddig még nem történt meg, tudjuk őket támogatni. Gondolom, volt 

polgármesterként nem kell megmutatnom, hogy milyen egy pályázati rendszer, jelenjenek 

meg új emberek ebben, vagy új szervezetek ebben a rendszerben, amiket mi be tudunk emelni 

az önkormányzati finanszírozásba, mert eddig nem kaptak esetleg támogatást.  

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönjük szépen Alpolgármester Asszonynak. További hozzászólót 

nem látok, úgyhogy kérném, hogy szavazzunk a napirendi pontról. 

 

Szavazásra teszi fel az alábbi határozati javaslatot: 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata Környezet- és Klímavédelmi 

Bizottsága a Kerületi Környezetvédelmi Program 2020. évi Intézkedési Tervét a Képviselő-

testület számára megtárgyalásra és elfogadásra javasolja.  

A Környezet- és Klímavédelmi Bizottság 6 igen szavazattal, 0 ellenszavazatalt és 2 

tartózkodással elfogadta a javaslatot. 
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11/KÖKB/2020. (II.26.) határozat 

 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata  

Környezet- és Klímavédelmi Bizottsága 

  

6 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 2 tartózkodással úgy határozott, hogy a Kerületi 

Környezetvédelmi Program 2020. évi Intézkedési Tervét a Képviselő-testület számára 

megtárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

 

Határidő: 2020. február 26. 

Felelős:     Kreitler-Sas Máté elnök 

 

 

°°°°°°°°°°°°°°°° 

 

6. Javaslat a Budapest XI., Dobogó út – Péterhegyi út – Őrmezei út – Balatoni út által 

határolt terület védetté nyilvánítására 

Előterjesztő: Bakai-Nagy Zita alpolgármester 

 

Kreitler-Sas Máté: Következő napirendi pontunk: Javaslat a Budapest XI., Dobogó út – 

Péterhegyi út – Őrmezei út – Balatoni út által határolt terület védetté nyilvánítására. Itt ismét 

Bakai-Nagy Zita Alpolgármester Asszonynak adom meg a szót.  

 

Bakai-Nagy Zita: Köszönöm szépen Elnök Úr. Itt bizonyára sokunknak, vagy remélem 

mindenkinek ismerős a terület. Ugye itt a Keserűvíz-forrás környékéről beszélünk, és azt 

gondoljuk, hogy kezdeményeznünk kell, ugye egyébként fővárosi megkeresésünk is, de 

szeretnénk ezt támogatni és kezdeményezni valóban a Fővárosnál, hogy ez a terület, ami ott 

látható volt az előterjesztésnél, hogy védetté nyilvánítsunk, hiszen egyrészt fontos, hogy az ott 

lévő növény-, állatvilág és az előterjesztésből is látható 109 madárfaj védett területen éljen. És 

mindenképpen az is fontos, hogy ott rendszeres felügyelet alá kerüljön a Fővárosi 

Természetvédelmi Őrszolgálat által, és a Fővárosi Önkormányzat fenntartásába kerüljön. Én 

azt gondolom, hogy mind az Önkormányzatunknak, mind pedig magának a területnek fontos 

zöldfelület megőrzése és mivel elindultunk ebben az irányban én szeretné, hogyha a Bizottság 

támogatná ezt az előterjesztést, hogy ott az a területünk valóban védett legyen és senkinek ne 

jusson eszébe semmi olyan, ami mondjuk csökkentené a zöldfelületünk nagyságát. 

Köszönöm.  

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönjük. Kérdés van-e az előterjesztőhöz? Dr. Hoffmann Tamás 

Képviselő Úr. 

 

dr. Hoffmann Tamás: Igen, akkor Alpolgármester Asszony! Hogy ez a terület, amiről 

pontosan beszélünk, ez érinti-e a Centrumkórház lehetséges területét? Vagy okoz-e olyan 

jövőbeni problémát, amelyet a Centrumkórház ügyben problémát jelentene a bármilyen 

további megvalósulásához? 

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönjük. Alpolgármester Asszony. 
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Bakai-Nagy Zita: Hogyha a térképet nézzük, ugye az egy feletti részen, nem tudom hogy 

mondjam itt pont. Ahogy a térképen látszik, hogy nem azt a területet érinti, hanem egy 

másikat. Ott narancssárgával jelentkezett az a terület, amit mi, itt a kollégák egyébként 

körbekerítettek, de esetleg hogyha Imrének van valami, Osztályvezető Úrnak egyéb 

hozzáfűzni valója… De a területek magába határosak, de nem kell, hogy gondot okozzanak.  

 

Kreitler-Sas Máté: Köszönjük. Megnyitom a vitát. Bejelentkezőt nem látok, úgyhogy kérem, 

hogy szavazzunk. 

 

Szavazásra teszi fel az alábbi határozati javaslatot: 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata Környezet- és Klímavédelmi 

Bizottsága a Budapest XI., Dobogó út – Péterhegyi út – Őrmezei út – Balatoni út által 

határolt terület védetté nyilvánítására vonatkozó javaslatot a Képviselő-testület számára 

megtárgyalásra és elfogadásra javasolja. 

A Környezet- és Klímavédelmi Bizottság 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 

nélkül elfogadta a javaslatot. 

 

 

12/KÖKB/2020. (II.26.) határozat 

 

Budapest Főváros XI. Kerület Újbuda Önkormányzata  

Környezet- és Klímavédelmi Bizottsága 

  
7 igen szavazattal, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással úgy határozott, hogy a Budapest 

XI., Dobogó út – Péterhegyi út – Őrmezei út – Balatoni út által határolt terület védetté 

nyilvánítására vonatkozó javaslatot a Képviselő-testület számára megtárgyalásra és 

elfogadásra javasolja. 

 

Határidő: 2020. február 26. 

Felelős:     Kreitler-Sas Máté elnök 

 

 

°°°°°°°°°°°°°°°° 

 

 

Kreitler-Sas Máté: Ezzel a napirend végére értünk, köszönöm mindenkinek, aki megjelent és 

további szép napot! 

 

Elnök az ülést 14:32-kor bezárta. 

 

 

 

 

 

 

Kreitler-Sas Máté          Fülöp Levente István 

             elnök          jegyzőkönyv-hitelesítő 


